

# The Kingdom of God - unlocking the secrets

Here are the bones that are fleshed out in the 'Kingdom from God' book.

**What?** The phrases 'Kingdom of God' and 'Kingdom of heaven' are synonymous. God is the source, the kingdom comes from him, or by metonymy, from heaven.

The basic meaning of 'kingdom' in Hebrew and New Testament Greek lexicons is kingship, the royal authority which is exercised by a king and the monarchy which rules with him.

The 'kingdom' concept relates to a king, his monarchy, his reign, his territory, and his subjects. 'Kingship' is exercised by a king and his monarchy during their reign over a territory and the population that lives there.

**Who?** The Kingdom of God is not God's kingdom, except in the sense that everything comes *from* God. A third of the 140 'Kingdom of God' verses in the NT relate by metonymy to *the king*, the Messiah whom faithful first-century Jews were expecting.

The New Testament reveals him to be Jesus of Nazareth, the Kingdom of God personified. When he told the crowds the Kingdom of God was near, he was announcing in an unobtrusive manner that he was the Messiah.

*The subjects* of the Messianic reign are unbelievers, survivors of the Great Tribulation (Zech 14:16-19, Rev 21:24-26, 22:2) who are ruled with an iron rod (Rev 19:15).

A third of the Kingdom of God verses relate to *the monarchy*, the elect of God, who as his children, will inherit the kingdom at the Messiah's return. They enter the kingdom by being born again. Jesus is presently building his church. They are God's heirs, joint heirs with Christ, who being seated with God on his throne in heaven, has not yet inherited the throne of David.

**Where?** The Kingdom of God is about ruling the world. It comes from heaven but is not about heaven. It involves the elect but is not about the church. It is about the rule of Christ and his saints, but not about Christ ruling in their hearts.

The land of Israel and its capital city Jerusalem will be glorified with a temple where the nations will come to worship. Jesus will rule the world from this temple (Ezek 43:5-7), ruling his converted people Israel from David's throne.

The resurrected monarchy will live in the heavenly city, New Jerusalem, which comes down out of heaven from God at the Parousia. The city and its inhabitants will be in the heavenly domain, but near the Earth where the nations will see its glory. From there the saints will reign over the Earth (Rev 5:10).

**When?**

The remaining third of Kingdom of God verses are in a future context and relate to the Messianic reign, the kingship in action.

The Kingdom did not start in Jesus' day and has not started since then, as Jesus is not yet reigning over the Earth. The elect are currently *heirs* of the kingdom, as is Jesus (Rom 8:16-17), who is waiting (Heb 10:13) for Psalm 110 to be fulfilled when he will rule the Earth from Zion.

The kingdom will be established when the king arrives on Earth (Rev 11:15, 19:6). The aorist verbs indicate that he will begin his reign at the Parousia.

Flesh and blood cannot inherit the kingdom of God (1 Cor 15:50). The Messiah and his monarchy will only inherit it after the resurrection of the righteous. This, of course, is incompatible with the popular amillennial belief that there is no Messianic reign on Earth.

The Kingdom of God, the thousand-year Messianic reign called the millennium, begins at Jesus' return and ends with the final judgment when Satan, death, and the unsaved are thrown into the eternal fiery lake of burning sulfur (1 Cor 15:25-26, Rev 20:10-15). At the same time the Earth and sky will flee from God's presence without leaving a trace (Rev 20:11).

**How?**

The Messiah will restore the creation and reign over the nations with an iron rod. There will be no more war while Satan is incarcerated in the underworld, and the Lord will be the only one worshipped.

**Why?**

All praise to God, the Father of our Lord Jesus Christ, who has blessed us with every spiritual blessing in the heavenly realms because we are united with Christ. Even before he made the world, God loved us and chose us in Christ to be holy and without fault in his eyes. God decided in advance to adopt us into his own family by bringing us to himself through Jesus Christ. This is what he wanted to do, and it gave him great pleasure (Eph 1:3-5).

## **Le Royaume de Dieu – dévoiler les secrets**

Voici les éléments qui sont développés dans le livre, Le Royaume de Dieu.

**Quoi ?** Les expressions « Royaume de Dieu » et « Royaume des cieux » sont synonymes. Dieu est la source, le royaume vient de lui, ou par métonymie, du ciel. La signification fondamentale du « royaume » dans les lexiques hébreux et grecs du Nouveau Testament est la royauté, l'autorité royale exercée par un roi et la monarchie qui règne avec lui.

Le concept de « royaume » se rapporte à un roi, à sa monarchie, à son règne, à son territoire et à ses sujets. La « royauté » est exercée par un roi et sa monarchie pendant leur règne sur un territoire et la population qui y vit.

**Qui ?** Le Royaume de Dieu n'est pas le royaume de Dieu, sauf dans le sens où tout vient de Dieu. Un tiers des 140 versets du Royaume de Dieu dans le NT se rapportent par métonymie au roi, le Messie que les Juifs fidèles du premier siècle attendaient.

Le Nouveau Testament révèle qu'il est Jésus de Nazareth, le Royaume de Dieu personnifié. Lorsqu'il annonçait aux foules que le Royaume de Dieu était proche, il annonçait de manière discrète qu'il était le Messie.

Les sujets du règne messianique sont des incroyants, des survivants de la Grande Tribulation (Za 14:16-19, Ap 21:24-26, 22:2) qui sont gouvernés par une verge de fer (Ap 19:15).

Un tiers des versets du Royaume de Dieu se rapportent à la monarchie, aux élus de Dieu, qui, en tant que ses enfants, hériteront du royaume au retour du Messie. Ils entrent dans le royaume en naissant de nouveau. Jésus est en train de construire son église. Ils sont les héritiers de Dieu, cohéritiers avec Christ, qui, étant assis avec Dieu sur son trône dans le ciel, n'a pas encore hérité du trône de David.

**Où ?** Le Royaume de Dieu consiste à gouverner le monde. Il vient du ciel mais ne concerne pas le ciel. Il s'agit des élus, mais pas de l'Église. Il s'agit du règne du Christ et de ses saints, mais pas du règne du Christ dans leurs cœurs.

La terre d'Israël et sa capitale Jérusalem seront glorifiées par un temple où les nations viendront adorer. Jésus gouvernera le monde depuis ce temple (Ez 43:5-7), gouvernant son peuple converti Israël depuis le trône de David.

La monarchie ressuscitée vivra dans la cité céleste, Nouvelle Jérusalem, qui descend du ciel de Dieu à la Pérouse. La ville et ses habitants seront dans les lieux célestes, mais près de la Terre où les nations verront sa gloire. De là, les saints régneront sur la Terre (Ap 5:10).

**Quand ?** Le tiers restant des versets du Royaume de Dieu se situe dans un contexte futur et se rapporte au règne messianique, à la royauté en action.

Le Royaume n'a pas commencé à l'époque de Jésus et n'a pas commencé depuis lors, car Jésus ne règne pas encore sur la Terre. Les élus sont actuellement héritiers du royaume, comme l'est Jésus (Rm 8:16-17), qui attend (Hé 10:13) que le Psaume 110 s'accomplisse lorsqu'il gouvernera la Terre depuis Sion. Le royaume sera établi lorsque le roi arrivera sur Terre (Ap 11:15, 19:6). Les verbes à l'aoriste indiquent qu'il commencera son règne à la Parousie.

La chair et le sang ne peuvent hériter du royaume de Dieu (1 Co 15:50). Le Messie et sa monarchie n'en hériteront qu'après la résurrection des justes. Ceci, bien sûr, est incompatible avec la croyance amilléariste populaire selon laquelle il n'y a pas de règne messianique sur Terre.

Le Royaume de Dieu, le règne messianique de mille ans appelé le millénium, commence au retour de Jésus et se termine avec le jugement final lorsque Satan, la mort et les non-sauvés seront jetés dans l'étang ardent et éternel de feu et de soufre (1 Co 15:25-26, Ap 20:10-15). Au même moment, la Terre et le ciel fuiront la présence de Dieu sans laisser de trace (Ap 20:11).

**Comment ?** Le Messie restaurera la création et régnera sur les nations avec une verge de fer. Il n'y aura plus de guerre pendant que Satan sera incarcéré dans le monde souterrain, et le Seigneur sera le seul à être adoré.

**Pourquoi ?** Toutes les louanges à Dieu, le Père de notre Seigneur Jésus-Christ, qui nous a bénis de toute bénédiction spirituelle dans les lieux célestes parce que nous sommes unis à Christ. Même avant de créer le monde, Dieu nous a aimés et nous a choisis en Christ pour être saints et irréprochables à ses yeux. Dieu a décidé à l'avance de nous adopter dans sa propre famille en nous amenant à lui par Jésus-Christ. C'est ce qu'il désirait faire, et cela lui faisait plaisir (Ep 1:3-5).